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Protokół Nr VII/2015 

Obrad VII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytych w dniu 30 grudnia 2015 r. 
 

 Obrady Rozpoczęto o godzinie 10.00 w sali Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu 

i Rekreacji w Kleszczelach. W obradach uczestniczyli radni: Dymitr Artysiewicz, 

Łukasz Borona, Ewa Dermiaha, Jerzy Gładzki, Eugeniusz Juźwiuk, Artur Kasjaniuk, 

Michał Kazimieruk, Bartosz Krupiński, Krzysztof Lange, Elżbieta Justyna Mantiuk, 

Marek Martynowicz, Helena Mojsewicz, Janusz Polak, Aleksy Roszczenko i Agata Katarzyna 

Rychcik – Skibińska. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kleszczelach – Pan 

Krzysztof Lange. 

 Protokołowała podinspektor Justyna Wawrusiewicz. 

 

Do punktu 1. 
Otwarcia obrad VII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach dokonał Przewodniczący Rady 

Krzysztof Lange witając radnego województwa podlaskiego Pana Mikołaja Janowskiego, 

radnych powiatu hajnowskiego Pana Jarosława Gerasimiuka i Pana Jana Korcza, Panią 

Weronikę Chodacz ze Stowarzyszenia Archipelagi Kultury, Burmistrza Kleszczel Pana 

Aleksandra Sielickiego wraz z kierownikami referatów Urzędu Miejskiego, radnych Gminy 

Kleszczele, sołtysów z gminy Kleszczele i pozostałych uczestników obrad. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 

15 radnych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady. 

Listy obecności radnych, sołtysów i pozostałych osób uczestniczących w obradach 

w załączeniu do protokołu (załączniki nr 1, 2 i 3). 

 

Do punktu 2. 
 Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad VII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 

30 listopada 2015 r. 

4) Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

5) Sprawozdanie z działalności Burmistrza Kleszczel w okresie między sesjami. 

6) Powzięcie uchwał w sprawach: 

a) kontynuowania członkostwa Gminy Kleszczele w stowarzyszeniu Lokalna Grupa 

Działania „Puszcza Białowieska”, 

b) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 r., 

c) określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych szkoły 

podstawowej i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Kleszczele, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy 

Kleszczele z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2016 r., 

e) przyjęcia Strategii Rozwoju Kultury w Gminie Kleszczele na lata 2015 – 2020, 

f) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru obejmującego fragment obrębu miasta Kleszczele, 

g) przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Kleszczele na lata 2015 – 2022, 

h) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kleszczele na lata 2015 – 2022, 

i) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zaleszany na lata 2015 – 2022, 

j) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Biała Straż na lata 2015 – 2022, 

k) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Dasze na lata 2015 – 2022, 
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l) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Pogreby na lata 2015 – 2022, 

m) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Saki na lata 2015 – 2022, 

n) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 

2015 – 2020, 

o) dokonania zmian w budżecie gminy na 2015 r., 

p) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kleszczelach na 

2016 r., 

q) przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej 

w Kleszczelach na 2016 r., 

r) przyjęcia planu pracy Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2016 r., 

s) przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw 

Socjalnych Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2016 r., 

t) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2016 r. 

7) Uchwalenie budżetu gminy na 2016 r.: 

a) przedstawienie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 – 2021 wraz 

z autopoprawkami oraz uzasadnieniem, 

b) przedstawienie projektu budżetu gminy na 2016 r. wraz z autopoprawkami oraz 

uzasadnieniem, 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej 

w Kleszczelach w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 – 2021 

i projektu budżetu gminy na 2016 r., 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 

projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 – 2021, 

e) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 

projektu budżetu gminy na 2016 r. oraz możliwości sfinansowania deficytu, 

f) dyskusja, 

g) powzięcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 

2016 – 2021, 

h) powzięcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2016 r. 

8) Informacja o stanie realizacji inwestycji w 2015 r. 

9) Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

10) Wolne wnioski. 

11) Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem porządku 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Do punktu 3. 
Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o przyjęcie protokołu z obrad VI sesji Rady 

Miejskiej w Kleszczelach bez odczytania. Protokół był wyłożony do wglądu w Urzędzie 

Miejskim oraz obecnie znajduje się na sali obrad. 

 Do treści protokołu przed obradami sesji oraz w trakcie sesji uwag nie wniesiono. 

Protokół Nr VI/2015 obrad VI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 

30 listopada 2015 r. przyjęto przez aklamację. 

 

Do punktu 4. 
 Interpelacje, wnioski i zapytania zgłosili: 

Radny Łukasz Borona zapytał: 

 czy pozostałe miejscowości z gminy Kleszczele, których plany odnowy nie zostały 

zawarte w porządku dzisiejszych obrad, mają aktualne plany, czy nic się w nich nie 
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będzie robić w nowej perspektywie, czy może plany te będą przyjmowane później, na 

kolejnych sesjach? 

 czy jest już znany harmonogram działań związanych ze złożeniem wniosku do LGD na 

remont świetlicy wiejskiej w Sakach? Jaki jest termin składania wniosków i ich 

rozpatrzenia? 

 dlaczego w naszej gminie jest odpłatność za pomoc w wypełnieniu wniosków o dopłaty 

dla rolników, gdy w innych gminach jest to bezpłatne? 

 

Do punktu 5. 
Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż w okresie między VI a VII 

sesją Rady Miejskiej wydał 3 zarządzenia. Przedstawił jakich spraw zarządzenia dotyczyły. 

Następnie Burmistrz przekazał informacje o bieżącej działalności: 

 Centralne Biuro Antykorupcyjne rozpoczęło w Urzędzie Miejskim w Kleszczelach 

kontrolę procedur i podejmowania decyzji w przedmiocie udzielania w latach 2012 – 

2013 zamówień publicznych związanych głównie z budową przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Jest to pierwsza tego typu kontrola w Urzędzie; 

 zakończono przebudowę ul. Puszkina w Kleszczelach w wymaganym terminie. 

Przy realizacji zadania wychodziły sprawy natury technicznej, których nie 

przewidziano w dokumentacji technicznej. Byliśmy jednak na tyle elastyczni 

i operatywni, że udało się poprzesuwać wszystkie słupy telegraficzne, które kolidowały 

głównie z chodnikami, przesunięto również część ogrodzeń prywatnych posesji oraz 

wycięto część drzewostanu. Ponadto w ramach dobrej współpracy z podwykonawcą 

rozebrano jeden z budynków gospodarczych na osiedlu Wspólnoty Mieszkaniowej przy 

ul. Stacja Kolejowa oraz usunięto część starych fundamentów na targowicy 

i uporządkowano ten teren; 

 wniosek o dofinansowanie rekultywacji składowiska odpadów zostanie złożony do 

NFOŚiGW w dniu jutrzejszym. Jest to ostatni termin na złożenie wniosku, a zwłoka 

związana jest koniecznością zmiany w dwóch gminach Drohiczyn i Brańsk decyzji 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska, które mają być wydane w dniu 

dzisiejszym. Dofinansowanie w formie dotacji wyniesie 50% wartości zadania; 

 od ostatniej sesji w sprawie składowania odpadów na wyeksploatowanym wyrobisku 

żwirowym w Suchowolcach otrzymaliśmy informacje z Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska, że z analizy pobranych próbek wynika, iż składowane odpady są 

bezpieczne i nie zagrażają zdrowiu ludzi. Zaistniała sytuacja została zgłoszona do 

Marszałka Województwa Podlaskiego, jako do organu koncesyjnego oraz do 

Prokuratury. W obecnej chwili w tej sprawie prowadzone są cztery postępowania: przez 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Białymstoku, Urząd 

Marszałkowski Województwa Podlaskiego w Białymstoku, Prokuraturę oraz Urząd 

Miejski w Kleszczelach. Nasze postępowanie ma na celu zobowiązanie właściciela 

nieruchomości do usunięcia zwiezionych odpadów. Będziemy musieli zadbać, aby 

faktycznie te odpady zostały usunięte. Prokuratura prowadzi natomiast śledztwo 

w sprawie popełnienia przestępstwa i miejmy nadzieję, że uda się ukarać osoby winne 

zaistniałej sytuacji. Burmistrz zapewnił, że jest po stronie mieszkańców Suchowolec 

i zrobi wszystko, żeby sprawa została zakończona pozytywnie dla mieszkańców. 

Nadmienił, iż niezwłocznie po otrzymaniu informacji, głównie od Wojewódzkiego 

Inspektora Ochrony Środowiska, zorganizował w dniu 18 grudnia br. spotkanie 

z mieszkańcami Suchowolec, by ich uspokoić i przekazać bieżące informacje, jakie są 

podejmowane działania oraz jak sprawa wygląda; 

 wynikły kolejne wymogi związane z uruchomieniem gabinetu fizjoterapii 

w Kleszczelach.  Narodowy Fundusz Zdrowia musi bezwzględnie ogłosić konkurs na 

funkcjonowanie gabinetu, co powinno nastąpić w najbliższym czasie. Gabinet jest 
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przygotowany pod względem technicznym, wyremontowany i wyposażony 

w niezbędny sprzęt; 

 w dniu jutrzejszym odbędzie się spotkanie z przedstawicielem konserwatora oświetlenia 

ulicznego w gminie Kleszczele odnośnie ustawienia zegarów na odpowiedni czas 

załączania się i wyłączania oświetlenia, gdyż obecnie nie funkcjonuje to prawidłowo; 

 na obecną chwilę mamy dwóch inwestorów, którzy są zainteresowani budową na 

terenie naszej gminy farm fotowoltaicznych. Inwestor z Perlejewa jest już na mocno 

zaawansowanym etapie i powinien być gotowy do złożenia aplikacji o dofinansowanie 

zadania w pierwszym terminie naboru w 2016 r. Jeżeli uda się mu uzyskać środki 

finansowe, to w 2017 r. jest szansa zakończenia inwestycji, która ma być realizowana 

na powierzchni ok. 1,5 ha w obrębie wsi Gruzka. Gmina Kleszczele jest partnerem tego 

przedsięwzięcia. Dzięki temu jego aplikacja ma szansę otrzymać więcej punktów. 

W ramach partnerstwa inwestor wykonałby przy drodze wojewódzkiej cyfrowy 

przystanek autobusowy zasilany energią elektryczną z pobliskiej farmy, wyposażony 

w podgrzewane zimą siedziska, gniazda zasilające do ładowania urządzeń 

elektronicznych oraz cztery rowery elektryczne, które z racji lokalizacji przystanku 

będą dostępne przy Miejscu Obsługi Rowerów w Kleszczelach i udostępnianie 

bezpłatnie głównie dla seniorów. Natomiast inwestor z Warszawy planuje realizację 

podobnej inwestycji na nieruchomości o powierzchni również ok. 1,5 ha we wsi Saki. 

Procedura jest na wstępnym etapie i trudno powiedzieć, czy uda się przygotować 

dokumentację na pierwszy nabór wniosków; 

 powinniśmy przystąpić do uzupełnienia nazewnictwa ulic w Kleszczelach. Dotyczy to 

zarówno ulic, które nie mają nazw, jak i ulic, które mają tę samą nazwę. Nadanie 

nowych nazw przyczyni się do uporządkowania spraw z tym związanych. Na obecną 

chwilę takich ulic jest 7. Przedstawił o jakie ulice chodzi i propozycje nowego 

nazewnictwa: 

 trzy ulice odchodzące od ronda przy osiedlu Wspólnoty Mieszkaniowej mają taką 

samą nazwę ul. Stacja Kolejowa. Zaproponował, aby ulica w kierunku Warszawy 

nazywała się ul. Warszawską, ulica w stronę Czeremchy – ul. Brzeską, a ulicę 

w kierunku stacji PKP pozostawić przy dotychczasowej nazwie, 

 od drogi powiatowej, którą jest ul. Boćkowska, odchodzą dwie boczne ulice, które 

mają taką samą nazwę. Zaproponował, aby jedną z ulic nazwać ul. Litewską od 

uroczyska „Litwiny”, drugą zaś ul. Piaskową od uroczyska „Piaski”, 

 ulica łącząca ul. Dobrowodzką i ul. Puszkina jest bez nazwy; z racji tego, że są przy 

niej ogrody można ją nazwać ul. Ogrodową. 

Burmistrz zwrócił się z prośbą do radnych o zastanowienie się nad tą sprawą.  Ponadto 

poinformował, iż w 2009 r. Instytut Pamięci Narodowej wystosował pismo 

zobowiązujące burmistrza do podjęcia działań w kierunku zmiany nazewnictwa ulicy 

Świerczewskiego. Burmistrz był i nadal jest przeciwny narzucaniu przez podmioty 

zewnętrzne konieczności zmiany nazw ulic. Uważa, że w tej sprawie decyzję powinni 

podjąć mieszkańcy. 

 od kilku lat w Puszczy Białowieskiej obserwuje się zamieranie świerków, z których 

część jeszcze stoi, a część została ścięta tylko ze względów bezpieczeństwa. Jest to 

marnotrawstwo, które prowadzi do zamierania Puszczy. Nie można do tego dopuścić. 

W ubiegłym tygodniu w Hajnówce odbyło się spotkanie z Wiceministrem Środowiska 

odnośnie gospodarki w Puszczy Białowieskiej. W pewnym sensie jest dobra wola 

Ministra Środowiska, aby obecny stan zmienić, jednak jest potrzebna akcja społeczna. 

Został przygotowany w tej sprawie wniosek, który musi mieć duże poparcie 

społeczeństwa. W związku z tym zwrócił się do sołtysów, aby zebrali wśród 

mieszkańców podpisy pod apelem. 

 Do przedstawionego sprawozdania radni nie zgłosili pytań ani uwag. 



5 

 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu radnemu województwa podlaskiego Panu 

Mikołajowi Janowskiemu, który na wstępie odniósł się do zapytania radnego Łukasza Borony 

w sprawie odpłatnego wypełniania wniosków o dopłaty. Poinformował, iż jest zaskoczony tą 

interpelacją, gdyż pracownicy Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa mają zakaz 

wypełniania wniosków i tym samym pobierania pieniędzy. Gdyby taka sytuacja miała miejsce, 

byłaby to podstawa do zwolnienia dyscyplinarnego. W Biurze Powiatowym ARiMR 

w Hajnówce takich przypadków nie ma. Jednakże pracownicy udzielają rolnikom wielu 

informacji dotyczących wniosków i podpowiadają jak je wypełnić, ale nikt nie bierze za to 

pieniędzy. Nadmienił, iż Biuro Powiatowe ARiMR w Hajnówce organizuje również wiele 

szkoleń dla rolników, gdyż 50% szkoleń w województwie podlaskim corocznie przypada na 

powiat hajnowski. W gminie Kleszczele zawsze jest duża frekwencja na takich szkoleniach. 

Rolnicy są informowani o szkoleniach telefonicznie. 

 Następnie Pan Mikołaj Janowski poinformował w następujących sprawach: 

 o naborze wniosków na restrukturyzację małych gospodarstw – 60 tys. zł; 

 o opóźnieniach w wypłatach dopłat unijnych dla rolników; 

 o ponownym przeliczeniu odszkodowań za suszę; 

 o środkach finansowych w wysokości ok. 6 mld zł do pozyskania w województwie 

podlaskim w perspektywie 2014 – 2020 w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich i Regionalnego Programu Operacyjnego; 

 o planowanych inwestycjach drogowych i kolejowych, 

 o podstrefach Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. 

 Zwrócił się także z prośbą o podjęcie uchwały odnośnie utworzenia przejścia 

fitosanitarnego w Połowcach oraz o powalczenie o remont drogi wojewódzkiej Kleszczele – 

Siemiatycze. Ponadto podziękował za głosy oddane w jesiennych wyborach do Sejmu RP oraz 

odniósł się do spekulacji, co do jego osoby odnośnie chęci objęcia stanowiska Starosty Powiatu 

Hajnowskiego. 

 Na zakończenie wypowiedzi Pan Mikołaj Janowski życzył zebranym zadumy nad tym, 

co było oraz spokoju i wytrwałości w 2016 r. oraz aby atmosfera świąt Bożego Narodzenia 

trwała jak najdłużej i między ludźmi gościło dobro. 

 Przewodniczący Rady podziękował Panu Mikołajowi Janowskiemu za udział 

w obradach oraz złożył w imieniu Rady Miejskiej życzenia zdrowych i wesołych świąt, 

szczęśliwego nowego roku oraz konstruktywnej pracy na rzecz powiatu hajnowskiego. 

 

Do punktu 6a. 
 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie kontynuowania członkostwa Gminy Kleszczele w stowarzyszeniu Lokalna Grupa 

Działania „Puszcza Białowieska”.  

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały. Nadmienił, iż projekt uchwały 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy. 

 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/63/2015 w sprawie 

kontynuowania członkostwa Gminy Kleszczele w stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania 

„Puszcza Białowieska” została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 4 

do protokołu. 

 

Do punktu 6b. 
 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska dokonała wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu 
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Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2016 r. Nadmieniła, iż środki na realizację Programu pochodzą z opłat za wydanie zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych. Co roku jest to kwota ok. 30 tys. zł. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały. Nadmienił, iż projekt uchwały 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych. 

 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/64/2015 w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2016 r. została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 5 

do protokołu. 

 

Do punktu 6c. 
 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych szkoły 

podstawowej i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Kleszczele. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały. Nadmienił, iż projekt uchwały 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych. 

 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/65/2015 w sprawie określenia 

kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych szkoły podstawowej i gimnazjum 

prowadzonych przez Gminę Kleszczele została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Do punktu 6d. 
 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2016 r. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały. Nadmienił, iż projekt uchwały 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych. 

 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/66/2015 zmieniająca uchwałę w 

sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

w 2016 r. została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Do punktu 6e. 
 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach Maria 

Klimowicz dokonała wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwoju Kultury w Gminie Kleszczele na lata 2015 – 2020. Nadmieniła, iż prace nad Strategią 

trwały od lipca 2014 r. do czerwca 2015 r. Była to inicjatywa Stowarzyszenia 

Antropologicznego „Archipelagi Kultury”. Całość prac nad Strategią prowadziła Pani 

Weronika Chodacz. 
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 Pani Weronika Chodacz poinformowała, iż Stowarzyszenie „Archipelagi Kultury” 

pełniło rolę moderatora w pracach nad Strategią. Zadanie polegało na zebraniu i spisaniu 

działań w dziedzinie kultury, które zdaniem mieszkańców gminy były najważniejsze i powinny 

być podejmowane. Wszystkie zapisane w Strategii działania były wypracowywane na 

warsztatach i zjazdach organizowanych w pięciu sołectwach oraz w Kleszczelach. Zadania 

zostały uporządkowane w cztery obszary tematyczne, tj.: współpraca wszystkich podmiotów 

zgromadzonych w obszarze kultury w działaniach na rzecz kultury, miejsca kultury, kultura 

jako narzędzie integracji społecznej mieszkańców, kultura jako narzędzie promocji. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały. Nadmienił, iż projekt uchwały 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych. 

 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/67/2015 w sprawie przyjęcia 

Strategii Rozwoju Kultury w Gminie Kleszczele na lata 2015 – 2020 została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Do punktu 6f. 
 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki dokonał wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru obejmującego fragment obrębu miasta Kleszczele. Poinformował, 

iż decyzja Rządu z października 2015 r. odnośnie utworzenia w województwie podlaskim 

dwunastu podstref Specjalnej Suwalskiej Strefy Ekonomicznej zamyka w najbliższych latach 

jakąkolwiek szansę na utworzenie podstrefy w gminie Kleszczele. Przejście całej procedury 

dotyczącej opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego będzie 

kosztowało gminę w granicach 70-100 tys. zł. Cała procedura jest dość skomplikowana i długa. 

Posiadając miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego będziemy mogli aplikować 

do Regionalnego Programu Operacyjnego o pozyskanie dotacji na uzbrojenie tzw. terenów 

inwestycyjnych w sieć wodno-kanalizacyjną, drogi wewnętrzne i oświetlenie uliczne. 

Koszt uzbrojenia może wynieść 4-5 mln zł, dotacja z RPO to aż 90% wartości kosztorysowej 

zadania, czyli wkład własny gminy wynosić będzie ok. pół miliona zł. Jest to najważniejszy 

argument, przemawiający za tym, aby podjąć działania dotyczące opracowania miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego. Korzyści dla gminy będą wtedy, kiedy gmina będzie 

mogła dysponować poszczególnymi uzbrojonymi działkami inwestycyjnymi i ogłaszać 

przetargi na ich sprzedaż. Pieniądze ze sprzedaży nieruchomości w całości zasilą budżet gminy. 

Nadmienił, iż inwestorzy w pierwszej kolejności wybierają działki położone w strefach 

ekonomicznych ze względu na ulgi podatkowe i ulgi w nabyciu nieruchomości. W przypadku 

funkcjonowania specjalnej strefy ekonomicznej przetargi na sprzedaż nieruchomości ogłasza 

Strefa Ekonomiczna. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały. Nadmienił, iż projekt uchwały 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej 

i Przestrzennej. 

 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/68/2015 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 

obejmującego fragment obrębu miasta Kleszczele została podjęta jednogłośnie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Do punktu 6g. 
 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki dokonał wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Kleszczele na lata 2015 – 2022. 

Poinformował, iż opracowanie i uchwalenie planów odnowy miejscowości związane jest 

z wymogami formalnymi w programach unijnych, jeśli chodzi o ubieganie się przez gminy 

o pieniądze na inwestycje. Ustosunkowując się do zapytania radnego Łukasza Borony wyjaśnił, 

iż posiadanie planów odnowy miejscowości to typowy wymóg formalny wynikający 

z kryteriów aplikowania do programów unijnych. Plany są po to, aby sprostać wymaganiom 

formalnym przy aplikowaniu o środki unijne. Przyjęcie planów nie oznacza, że w jednej wsi 

będziemy coś robić, a w drugiej już nie. Na obecną chwilę, w najbliższej perspektywie 

w ramach PROW, będziemy chcieli aplikować zadania inwestycyjne dotyczące drogownictwa 

w Kleszczelach i Zaleszanach, drogi Kośna – Pogreby, która leży w obrębie wsi Dasze, Pogreby 

i Żuki, a także remontu świetlicy w Sakach. Być może na kolejnych sesjach w nowym roku 

wrócimy do planów odnowy miejscowości. Jeśli pojawi się jakakolwiek możliwość 

aplikowania na zadanie do realizacji w innych miejscowościach, wówczas do porządku obrad 

Rady Miejskiej będzie wprowadzany plan odnowy danej miejscowości, aby spełnić 

wspomniane wcześniej wymogi formalne. W związku z tym, że w ramach PROW już na 

początku 2016 r. będzie ogłaszany nabór wniosków na tzw. zadania transportowe, czyli 

przebudowę dróg gminnych, w porządku dzisiejszej sesji zawarto plany odnowy miejscowości, 

które dotyczą tego naboru. 

 Do projektu uchwały i jej uzasadnienia radni uwag nie wnieśli. 

 Radny Marek Martynowicz zgłosił wniosek formalny, aby przejść od razu do 

głosowania nad projektami uchwał dotyczących zatwierdzenia planów odnowy miejscowości 

bez przedstawiania ich uzasadnień. 

 Przewodniczący Rady poddał wniosek radnego Martynowicza pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekty uchwał dotyczące planów odnowy 

miejscowości pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 

Miejscowości Kleszczele na lata 2015 – 2022 pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/69/2015 w sprawie przyjęcia 

Planu Odnowy Miejscowości Kleszczele na lata 2015 – 2022 została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Do punktu 6h. 
 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Kleszczele na lata 2015 – 2022 pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/70/2015 w sprawie zatwierdzenia 

Planu Odnowy Miejscowości Kleszczele na lata 2015 – 2022 została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Do punktu 6i. 
 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Zaleszany na lata 2015 – 2022 pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
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zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/71/2015 w sprawie zatwierdzenia 

Planu Odnowy Miejscowości Zaleszany na lata 2015 – 2022 została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Do punktu 6j. 
 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Biała Straż na lata 2015 – 2022 pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/72/2015 w sprawie zatwierdzenia 

Planu Odnowy Miejscowości Biała Straż na lata 2015 – 2022 została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Do punktu 6k. 
 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Dasze na lata 2015 – 2022 pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/73/2015 w sprawie zatwierdzenia 

Planu Odnowy Miejscowości Dasze na lata 2015 – 2022 została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Do punktu 6l. 
 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Pogreby na lata 2015 – 2022 pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/74/2015 w sprawie zatwierdzenia 

Planu Odnowy Miejscowości Pogreby na lata 2015 – 2022 została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Do punktu 6m. 
 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Saki na lata 2015 – 2022 pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/75/2015 w sprawie zatwierdzenia 

Planu Odnowy Miejscowości Saki na lata 2015 – 2022 została podjęta jednogłośnie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Do punktu 6n. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015 – 2020. 

Poinformowała, iż w formie autopoprawki proponuje się wprowadzenie zmian po stronie 

dochodów i wydatków o kwotę 12.582 zł z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.  

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały. Nadmienił, iż projekt uchwały 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy. 

 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
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zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/76/2015 zmieniająca uchwałę 

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015 – 2020 została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Do punktu 6o. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2015 r. Poinformowała, iż w formie 

autopoprawki proponuje się wprowadzenie zmian po stronie dochodów i wydatków o kwotę 

12.582 zł z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W wyniku zmian budżet 

po stronie dochodów wyniesie 9.055.768 zł, a po stronie wydatków 9.350.098 zł.  

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały zawierający autopoprawki. 

Nadmienił, iż projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Finansów 

i Rozwoju Gminy. 

 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/77/2015 w sprawie dokonania 

zmian w budżecie gminy na 2015 r. została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Do punktu 6p. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Eugeniusz Juźwiuk przedstawił projekt planu pracy 

Komisji na 2016 r. Radni nie zgłosili uwag. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2016 r. Do projektu uchwały radni uwag 

nie wnieśli. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/78/2015 w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2016 r. została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Do punktu 6q. 
 Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy Aleksy Roszczenko 

przedstawił projekt planu pracy Komisji na 2016 r. Radni nie zgłosili uwag. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2016 r. Do 

projektu uchwały radni uwag nie wnieśli. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/79/2015 w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Kleszczelach na 

2016 r. została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Do punktu 6r. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej 

i Przestrzennej Marek Martynowicz przedstawił projekt planu pracy Komisji na 2016 r. Radni 

nie zgłosili uwag. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Rady 

Miejskiej w Kleszczelach na 2016 r. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli. 
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 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/80/2015 w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej 

i Przestrzennej Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2016 r. została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Do punktu 6s. 
 Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 

Dymitr Artysiewicz przedstawił projekt planu pracy Komisji na 2016 r. Radni nie zgłosili uwag. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych Rady Miejskiej 

w Kleszczelach na 2016 r. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/81/2015 w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych Rady Miejskiej 

w Kleszczelach na 2016 r. została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 22 

do protokołu. 

 

Do punktu 6t. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Lange przedstawił projekt planu pracy Rady Miejskiej 

na 2016 r. Radni nie zgłosili uwag. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2016 r. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/82/2015 w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Miejskiej w Kleszczelach na 2016 r. została podjęta jednogłośnie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

O godzinie 12.20 Przewodniczący Rady zarządził 15-minutową przerwę w obradach. 

O godzinie 12.35 obrady wznowiono. 

 

Do punktu 7a. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz przedstawiła uzasadnienie do projektu wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2016 – 2021. 

 

Do punktu 7b. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz przedstawiła uzasadnienie do projektu budżetu 

gminy na 2016 r. wraz z następującymi autopoprawkami: 

 naniesiono zmiany poprzez wprowadzenie prawidłowego paragrafu klasyfikacji 

budżetowej w rozdz. 60014 „Drogi publiczne powiatowe” dla planowanej dotacji 

celowej dla Powiatu Hajnowskiego, 

 naniesiono zmiany poprzez wprowadzenie prawidłowego paragrafu klasyfikacji 

budżetowej w rozdz. 92195 i 92695 dla planowanych dotacji organizacjom 

pozarządowym, 

 na wniosek Dyrektora Zespołu Szkół w Kleszczelach dokonano zmiany w planie 

finansowym jednostki poprzez wprowadzenie rozdziału 80150 „Realizacja nauki 

i metod pracy dzieci w szkołach podstawowych i gimnazjach” oraz dokonano korekty 

w rozdz. 80101 i 80110 na ogólną kwotę 13.335 zł. 
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 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż budżet gminy na 2016 r. jest 

najważniejszym dokumentem dla funkcjonowania gminy w ciągu całego roku. Od tego 

dokumentu zależy, jaki gmina przyjmie kierunek funkcjonowania – zachowawczy, czy 

rozwojowy. Burmistrz jest za tym, aby koncentrować się na zadaniach prorozwojowych, gdyż  

nowa perspektywa finansowa na lata 2014 – 2020 to ostatni czas na pozyskiwanie środków 

unijnych. Realizacja wizji prorozwojowej w przypadku gminy Kleszczele jest zadaniem 

trudnym. Dochody bieżące gminy są równe wydatkom bieżącym, a to oznacza, że na rozwój 

gminy brakuje nam pieniędzy. Dotychczas wprowadzone oszczędności dały pewne efekty, ale 

nie aż tyle, żeby można było mówić o tzw. nadwyżce, którą można by było wykorzystać jako 

wkład własny do aplikowania i ubiegania się o środki na różnego typu inwestycje. Sytuacja 

naszej gminy na 2016 r. skomplikowała się m.in. dlatego, że po raz pierwszy otrzymamy mniej 

środków w ramach subwencji, która będzie niższa o 200 tys. zł w porównaniu do 2015 r. 

Dla naszej gminy jest to duża kwota. Będziemy mieli także niższe o 150 tys. zł dochody z tytułu 

podatków, zarówno ze względu na obniżenie przez Główny Urząd Statystyczny wskaźników 

do naliczania podatków na 2016 r., jak również ze względu na złą kondycję finansową 

niektórych podmiotów gospodarczych funkcjonujących na terenie naszej gminy. Ponadto w 

przyszłym roku na funkcjonowanie oświaty z budżetu gminy będzie trzeba wydatkować ponad 

500 tys. zł, bowiem subwencja oświatowa jest niewystarczająca na pokrycie wszystkich 

wydatków. Mimo trudnej sytuacji finansowej w załączniku nr 3 do projektu uchwały 

budżetowej wpisano zadania, które chcemy rozpocząć w 2016 r. Zadania inwestycyjne do 

realizacji w 2016 r. przedstawiają się następująco: 

 budowa kanalizacji sanitarnej przy ul. Źródlanej i ul. Kolejowej w Kleszczelach, której 

realizacja planowana jest w cyklu dwuletnim 2016 – 2017; 

 przebudowa ul. Kościelnej w Kleszczelach; 

 remont świetlicy wiejskiej w Sakach; 

 rekultywacja składowiska odpadów w Kleszczelach. 

Na rozwój gminy planujemy przeznaczyć kwotę ok. 1,5 mln zł. Przy naszych niewielkich 

dochodach jest to ogromne wyzwanie. 

 W 2016 r. planowane jest zmniejszenie o 70 tys. zł dotacji na funkcjonowanie kultury, 

na sport planowana jest kwota 30 tys. zł, natomiast na organizacje pozarządowe w porównaniu 

z rokiem bieżącym planuje się przeznaczyć nieco niższą kwotę. Nie oznacza to, że chcemy 

przekreślić ważną rolę funkcjonowania organizacji pożytku publicznego. Organizacje mają 

możliwość aplikowania i ubiegania się o środki z innych źródeł niż gmina. Natomiast część 

zadań, które dotychczas realizowały organizacje pożytku publicznego na terenie gminy 

powinien przejąć ośrodek kultury. 

 Do zadań inwestycyjnych należy jeszcze dołączyć kwotę 300 tys. zł, jako dotację dla 

Starostwa Powiatowego w Hajnówce. 250 tys. zł stanowi dotację na remont ul. Boćkowskiej w 

Kleszczelach, a 50 tys. zł to dotacja na wykonanie dokumentacji technicznej na przebudowę 

drogi Kleszczele – Dobrowoda. Po to, żeby w 2016 r. realizować zadania inwestycyjne, 

jesteśmy zmuszeni zaciągnąć kolejne kredyty i pożyczki na łączną kwotę ok. 500 tys. zł. Jest 

to kwota bezpieczna, jeśli chodzi o wskaźnik zadłużenia naszej gminy. W projekcie budżetu 

planowana jest także kwota ok. 220 tys. zł na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. Ponadto 

w projekcie budżetu zaplanowano także wydatki w kwocie 117 tys. zł w ramach funduszu 

sołeckiego. Na 2016 r. wydatki w ramach funduszu sołeckiego planowano racjonalnie. W wielu 

wsiach zaplanowano wymianę oświetlenia ulicznego. 

 Propozycje zawarte w projekcie budżetu na 2016 r. są bardzo ambitne. Starano się tak 

go skonstruować, aby każda grupa społeczna miała dostęp do środków finansowych budżetu 

gminy. 
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Do punktu 7c. 
 Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy Aleksy Roszczenko 

odczytał opinię Komisji z dnia 22 grudnia 2015 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

na lata 2016 – 2021 i projektu budżetu gminy na 2016 r. Opinia stanowi załącznik nr 24 do 

protokołu. 

 

Do punktu 7d. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kleszczele na lata 2016 – 2021 wyrażoną w uchwale Nr II-00311-24/15 

z dnia 30 listopada 2015 r. 

 

Do punktu 7e. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku o projekcie budżetu Gminy Kleszczele na 2016 r. oraz 

możliwości sfinansowania planowanego deficytu wyrażoną w uchwale Nr II-00310-31/15 

z dnia 30 listopada 2015 r. 

 

Do punktu 7f. 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2016 – 2021 i projektem budżetu gminy na 2016 r. 

 Radna Agata Rychcik-Skibińska poruszyła temat organizacji pozarządowych 

informując, iż mogą one aplikować o dodatkowe środki, ale zawsze muszą mieć wkład własny, 

który mogą skądś pozyskać lub wypracować ze swojej działalności. Projekt budżetu gminy 

zakłada 8 tys. zł na kulturę i 30 tys. zł na sport. Kluby piłkarskie to także organizacje 

pozarządowe, które mogą aplikować o środki zewnętrzne. Jeżeli podział środków finansowych 

ma zabierać jednym organizacjom podstawy do działania, to nie jest zrozumiały. Należy się 

zastanowić nad tym, czy inne organizacje pozarządowe, które mogłyby działać w sferze 

kultury, będą mogły aplikować o kwotę 8 tys. zł, czy w ogóle jest sens aplikowania o takie 

środki i czy nie zderzymy się z taką sytuacją, że te inicjatywy opadną z sił. 

 Następnie radna poruszyła temat funduszu sołeckiego. Uważa, że dla wielu 

społeczności była to taka siła oddolna, gdzie ludzie mieli wpływ na coś. Do świetlicy wiejskiej 

w Policznej w ramach funduszu sołeckiego zakupiono sporo wyposażenia. Uważa, że dzięki 

funduszowi sołeckiemu mieszkańcy chcieli coś robić razem. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Lange stwierdził, iż należy mieć świadomość, że jeżeli 

popieramy budżet prorozwojowy, możemy być zmuszeni do tego, aby na kolejne lata zawiesić 

funkcjonowanie funduszu sołeckiego. Przez cztery lata funkcjonowania funduszu sołeckiego 

zakupywano różne rzeczy, nie zawsze uzasadnione i pilne. Na pewno fundusz sołecki jest dla 

małych społeczności czymś pozytywnym, gdyż decydują, na co przeznaczyć środki finansowe 

według własnych potrzeb i wizji. Jednakże jeżeli chcemy w naszej gminie realizować 

inwestycje to 100 tys. zł, które przeznaczane są na fundusz sołecki, w perspektywie 2014 – 

2020 może nam pomóc w tym, abyśmy mieli pieniądze na wkład własny i mogli aplikować 

o środki z programów unijnych. 

 Burmistrz Aleksander Sielicki poinformował, iż obecna sytuacja finansowa gminy nie 

pozwala na zwiększenie w tym momencie środków finansowych na organizacje pożytku 

publicznego. Niektóre gminy mające nawet lepszą sytuację finansową niż nasza nie 

przeznaczają środków na organizacje pozarządowe. Każdą aktywność społeczną trzeba cenić 

i pielęgnować. Mogą to jednak robić bogate samorządy. Nawiązując do funduszu sołeckiego 

poinformował, iż obecnie funkcjonuje on w niespełna 30 % gmin. Nawet bogate samorządy  

koncentrują pieniądze na wkład własny, aby pozyskiwać środki na inwestycje z programów 

unijnych. Fundusz sołecki stanowią środki finansowe wydzielone z budżetu gminy do 

dyspozycji wsi. Są to te same środki budżetowe, które mogłyby być wykorzystane na cele 
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strategiczne. Jednakże są one zablokowane, gdyż nie można ich przeznaczyć na inne zadania 

niż zgłoszone przez dane sołectwo. W trakcie roku budżetowego mieszkańcy danego sołectwa 

mogą jednak zmienić cel przeznaczenia środków z funduszu sołeckiego. Pieniądze 

niewykorzystane w danym roku budżetowym w ramach funduszu sołeckiego w następnym roku 

są już do dyspozycji gminy. Burmistrz uważa, że strumień pieniędzy z budżetu gminy powinien 

być kierowany tam, gdzie jest najważniejszy interes gminy i tak właśnie stara się koncentrować 

wszystkie pieniądze z budżetu. 

 Na tym dyskusję zakończono. 

 

Do punktu 7g. 
 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2016 – 2021. 

 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/83/2015 w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2016 – 2021 została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Do punktu 7h. 
 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2016 r. 

wraz z autopoprawkami 

 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VII/84/2015 w sprawie budżetu 

gminy na 2016 r. została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Do punktu 8. 
 Przewodniczący Rady poinformował, iż informacja o stanie realizacji inwestycji 

w 2015 r. została przesłana radnym wraz z zawiadomieniem na sesję. 

 Do przesłanego materiału radni nie wnieśli uwag. Informacja została przyjęta i stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu 

 

 O godz. 13.35 za zgodą Przewodniczącego Rady obrady opuścił radny Eugeniusz 

Juźwiuk. Rada obraduje w składzie czternastoosobowym. 

 

Do punktu 9. 
 Odpowiedzi na zapytania radnego Łukasza Borony udzielił Burmistrz Aleksander 

Sielicki informując, iż przy punkcie 6g porządku obrad wyjaśnił sprawę planów odnowy 

miejscowości. Dopowiedział, iż dokumenty te są niezbędne przy aplikowaniu o środki unijne, 

a najważniejszą informacją jest tabela zawierająca opis planowanych do realizacji zadań 

i przedsięwzięć. W przyszłości, gdy będziemy realizować jakieś inwestycje, będziemy na 

bieżąco przyjmowali takie plany odnowy miejscowości, aby wpisać w nich daną inwestycję 

i spełnić formalny wymóg naborów.  Odnośnie remontu świetlicy wiejskiej w Sakach 

poinformował, iż nie ma jeszcze informacji o terminie naboru, do którego moglibyśmy 

aplikować to zadanie. Prawdopodobnie nabór będzie w okresie czerwiec-lipiec 2016 r. Jeżeli 

złożymy w tym okresie aplikację, jest szansa, że w 2016 r. zrealizujemy zadanie. Natomiast 

jeżeli nabory zostaną odroczone na jesień, to nie zdążymy wykonać tego zadania w 2016 r. 

 

 O godz. 13.40 za zgodą Przewodniczącego Rady obrady opuściła radna Helena 

Mojsewicz. Rada obraduje w składzie trzynastoosobowym. 
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 Odnośnie zapytania radnego Łukasza Borony nt. odpłatności za wypełnianie wniosków 

o dopłaty głos zabrał Pan Jarosław Gerasimiuk, który pracuje w punkcie obsługi rolników 

Podlaskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Kleszczelach. Wyjaśnił, iż dziesięć lat temu 

Podlaski Ośrodek Doradztwa Rolniczego w Szepietowie dotowany był przez Ministerstwo 

Rolnictwa i wnioski były wypełniane nieodpłatnie. Od dziesięciu lat jesteśmy pod skrzydłami 

Urzędu Marszałkowskiego, który zarządził, że jeżeli chcemy istnieć, musimy na siebie 

zarabiać. Co roku Rada Rolników opracowuje cennik za usługi. W obecnej chwili wszystkie 

usługi oprócz usług doradczych są odpłatne. W związku z tym za wypełnienie wniosków 

o dopłaty w punkcie ODR w Kleszczelach pobierana jest opłata. W niektórych gminach takich 

jak Orla i Dubicze Cerkiewne za wypełnienie wniosków o dopłaty bezpośrednie nie pobierane 

są opłaty, ale za wypełnienie pozostałych wniosków rolnicy też muszą zapłacić. Wnioski 

bezpośrednie muszą być wypełnione przez osoby przeszkolone, dlatego gminy szkolą swoich 

pracowników do wypełniania wniosków o dopłaty bezpośrednie. Jednakże jeżeli taki 

pracownik zrobi pomyłkę we wniosku i rolnik poda sprawę do Sądu, zasądzone odszkodowanie 

będzie musiała zapłacić gmina. W przypadku wypełniania wniosków w punkcie obsługi 

rolników w Kleszczelach odpowiedzialność za źle wypełniony wniosek ponosi Pan 

Gerasimiuk. Nadmienił, iż od kilku lat obserwuje spadek ilości wypełnianych wniosków, gdyż 

rolnicy zaczynają samodzielnie wypełniać wnioski. Nadmienił, iż dzięki staraniom Burmistrza 

Aleksandra Sielickiego w powiecie hajnowskim tylko w Kleszczelach jest punkt obsługi 

rolników Ośrodka Doradztwa Rolniczego. 

 Na zakończenie wypowiedzi Pan Jarosław Gerasimiuk złożył w imieniu własnym, 

nieobecnego radnego Jana Korcza oraz Rady Powiatu życzenia zdrowych i wesołych świąt 

Bożego Narodzenia oraz wszystkiego dobrego w nowym 2016 roku. 

 

Do punktu 10. 
 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk zwróciła się z prośbą do sołtysów, aby przekazali 

rolnikom informację, że w Urzędzie Miejskim są do odebrania protokoły szkód w rolnictwie 

w związku z wystąpieniem suszy, które sporządzano we wrześniu br. Protokoły są 

potwierdzone przez Wojewodę. Protokoły rolnicy mogą wykorzystać w KRUS do zwolnień 

i umorzeń składek, przy ubieganiu się o świadczenia socjalne dla dzieci uczących się oraz przy 

ubieganiu się o kredyty na preferencyjnych warunkach. 

 Radny Jerzy Gładzki zwrócił się z prośbą, aby zgłosić do starostwa stan drogi przed 

uroczyskiem „Kazarma”. Była tam równiarka, ale to nic nie dało, nadal trudno przejechać 

tamtędy samochodem osobowym. 

 Burmistrz Aleksander Sielicki poinformował, iż sprawa była zgłaszana do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Hajnówce. Otrzymaliśmy zapewnienie, że droga zostanie naprawiona. 

 Radna Agata Rychcik-Skibińska zapytała, do kogo należy telefonować, gdy nie będzie 

świeciło się oświetlenie uliczne? 

 Burmistrz Aleksander Sielicki poinformował, iż problemy z oświetleniem ulicznym 

należy zgłaszać do pracowników Urzędu Miejskiego – Jerzego Kupryciuka lub Jana Sawicza. 

Informacja na ten temat wraz z numerami telefonów będzie zamieszczona na stronie 

internetowej Urzędu. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Lange zwrócił się w imieniu Pani Uli Dąbrowskiej ze 

Stowarzyszenia Edukacji Kulturalnej „Widok” z prośbą do uczestników obrad o wejście na 

stronę internetową albom.pl i obejrzenie z rodzeństwem, rodzicami, dziadkami 

zamieszczonych tam ok. 660 zdjęć fotografa Jerzego Kostko. Jeżeli uda się kogoś rozpoznać 

na zdjęciu można w zakładce „Biblioteka” odnaleźć to zdjęcie i dodać komentarz. Pracownicy 

stowarzyszenia będą zbierali te komentarze i umieszczali w opisie zdjęć. 

 Radny Aleksy Roszczenko podziękował Burmistrzowi w imieniu własnym 

i mieszkańców ul. Puszkina w Kleszczelach za podjęcie ryzyka i wykonanie przebudowy ulicy. 

Życzył, aby dalej Burmistrz podejmował podobne decyzje, gdyż ryzyko się opłaca. 
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 Radna Agata Rychcik-Skibińska zwróciła się z prośbą, aby do świetlicy wiejskiej 

w Policznej wróciła cała wystawa zdjęć, która tam wcześniej była. Mieszkańcy są rozgoryczeni, 

że zabrano zdjęcia i nie ma ich już w świetlicy. 

 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach Maria 

Klimowicz poinformowała, iż nic nie wie o tym, że ktoś zabrał zdjęcia. Część antyram ze 

zdjęciami została zdjęta tylko po to, aby je poprawić, gdyż się powyginały, a zdjęcia z opisami 

poprzesuwały się i wyglądało to nieestetycznie. Po poprawkach antyramy zostaną znów 

zawieszone. Ponadto postaramy się wyjaśnić czy jakieś zdjęcia zostały zabrane. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Lange złożył życzenia Szczęśliwego Nowego Roku, 

a wyznawcom prawosławia życzył zdrowych i wesołych Świąt Bożego Narodzenia. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki przekazał radnym, sołtysom i wszystkim 

mieszkańcom gminy Kleszczele najserdeczniejsze życzenia świąteczne i noworoczne. 

 

Do punktu 11. 
 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godzinie 14.00 zamknął 

obrady VII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

 

 

Podpis protokolanta: 

 

Justyna Wawrusiewicz 

Przewodniczący Rady 

 

Krzysztof Lange 


